
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 19. maj 2017

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

L 183
Forslag til lov om ændring af boafgiftsloven og forskellige andre love. (Ned-
sættelse af bo- og gaveafgiften ved generationsskifte af erhvervsvirksomhe-
der og genoptagelse af skatteansættelsen for værdipapirer m.v.).
Af skatteministeren (Karsten Lauritzen)

Samrådsspørgsmål H
Ifølge svaret på spørgsmål 2 har SKAT bevilliget henstand med betaling af
boafgift i én sag fra før 1. juli 2013, og efter 1. juli 2013 har SKAT modtaget
én anmodning om henstand med boafgift, der ikke blev imødekommet, da
man i den konkrete sag ikke mente, at der var et økonomisk behov for bevil-
ling af henstand. På den baggrund bedes ministeren redegøre for, hvor stor
en udfordring bo- og gaveafgiften er for virksomhederne, herunder for sit
kendskab til virksomheder, der har måttet lukke på grund af bo- og gaveafgif-
ten, samt redegøre for omfanget heraf?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL), Lea Wermelin (S) og
Lisbeth Bech Poulsen (SF).

På udvalgets vegne

Lea Wermelin
formand
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